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La Llagosta 

Valoració de les Jornades 
Locals d'Informació Laboral 

Redacció 

L'objectiu general de les Jor
nades d'Informació Laboral orga
nitzades per la regidoria de Tre
ball de l'ajuntament de la Llagos
ta, a mitjan mes de desembre, era 
aportar al major nombre de per
sones possibles ia informació 
adequada i necessària sobre la 
situació social i administrativa de 
l'ocupació a la Llagosta i comar
ca, amb l'objecte de facilitar pos
teriors accions i processos de 
presa de decisions que aquestes 
persones haurien d'afrontar en al
guns dels àmbits del complex 
món laboral. La regidoria de Tre
ball creu "que s'han aportat to
tes les dades necessàries per 
poder començar a desenvolu
par-se en qualsevol dels àmbits 
tractats. La informació es va 
ajustar sempre a una concepció 
pràctica que fàcilment pot ser 
traduïda en actuacions. Això és 
molt important, donat que les 
lornades no pretenien teoritzar 
sobre l'ocupació o analitzar des 
d'un punt de vista tècnic, dife
rents aspectes del món labo
ral". Com es reflectia a l'eslògan 
de les jornades: "Que la manca 
d'Informació no ens impedeixi 
actuar", l'element més important 
i punt de referència d'aquesta ac
tivitat era la persona (treballador 
0 no) amb inquietuds, desorien
tació 0 necessitat d'informació en 
alguns dels àmbits de l'ampli es
pectre de la relació laboral. 

El marc teòric que definia 
aquestes jornades locals d'infor
mació laboral, era el d'aportar a 
la població recursos per decidir la 
via d'actuacions que cada perso
na considerés més adient pel seu 
cas particular, i no realitzar des 
d'aquest servei una intervenció 
immediata i dírigísta a la solució 
del problema. La línia de l'orien
tació aporta resultats a llarg termi
ni però té l'avantatge que aquests 
són més estables i importants 
com a recurs adaptatiu. 

Aquest aspecte ha de tenir-se 
en compte ja que les relacions 
del món laboral estan evolucio
nant cap a una situació de canvi 
important i per tant exigint es
forços adaptatius molt freqüent
ment. 

A les converses mantingudes 
amb tots els conferenciants que 
han participat en aquestes jorna
des, s'ha reflectit un canvi d'opti-
ca unànime en el sentit d'impul
sar actuacions encaminades a 
proporcionar directament aquest 
lloc de treball. 

El nombre total de persones 
que han assistit a les jornades és 

de 78, però l'assistència neta es 
xifra en 38 persones. La valoració 
d'aquesta dada únicament de for
ma quantitativa, portaria sens 
dubte a la decepció i a l'anàlisi 
negativa. 

La regidoria de Treball pretenia 
"aconseguir una participació 
per decisió Individual I manifes
tació de l'Interès que sorgeix de 
la Intenció de donar sortida a 
una necessitat personal per un 
procés d'actuació que parteix 
de i'indlvldu i no sigui un oferi
ment dirigit i protector des de 
l'administració". 

En definitiva, assumir la res
ponsabilitat personal en la cana
lització de les inquietuds laborals 
és essencial per una fructífera in
serció laboral o bé per desenvo
lupar-se en les interaccions de 
caràcter laboral. 

Satisfacció moderada 

Analitzant conjuntament el ti
pus d'estudis i treballs que realit
zaren els assistents a les xerra
des, es podria valorar com bas
tant elevat el nivell acadèmic i 
professional. La pregunta imme
diata que suscita aquesta anàlisi, 
és si les persones interessades 
que han anat a les jornades, són 
realment aquelles que estan més 
necessitades d'informació. Pro
bablement la resposta sigui no, ja 
que pels seus interessos acce
deixen amb major facilitat a la in
formació. Igualment un bon nom
bre d'ells desenvolupen la seva 
activitat en àmbits educatius, per 
això podrien actuar com a trans
missors dels coneixements oferts 
a les xerrades. 

No obstant, seria excessiu dir 
que aquesta era la realitat de tots 
els assistents. Així, si en algun 
cas aquestes jornades han servit 
per aclarir conceptes, proposar 
actuacions i obrir noves línies d'e
volució quedaria en certa mesura 
justificat que es pogués parlar de 
satisfacció. 

Per últim, s'ha de tenir present 
les característiques d'aquesta ac
tivitat com a pionera i continuada 
al llarg d'una setmana, i el col·lec
tiu al que anava dirigit. Aquest 
col·lectiu és tot el poble de la Lla
gosta, en el qual existeix una ab
sència pràcticament total de par
ticipació ciutadana, fàcil de cons
tatar en els diferents actes públics 
que tenen lloc a la població. 

En aquest sentit, sols serà pos
sible poder obtenir resultats dar
rera la perseverança constant i 
mantinguda per aconseguir pri
mer crear un estat d'opinió favo
rable que posteriorment inciti a la 
participació. 

Montornès; Després de la dimissió dels anteriors càrrecs 

Incorporació de dos regidors al govern municipal 
Ofòiia Roca 

L'ajuntament de Montornès va 
celebrar la primera sessió plenà
ria de l'any 1990 el passat diven
dres al matí. El ple va ser l'ordi
nari corresponent al mes de ge
ner i va començar a dos quarts 
d'una del migdia. L'ordre del dia 
va estar format per quatre punts, 
tots ells aprovats per unanimitat. 
El punt més destacat del ple va 
tractar de la incorporació al go
vern municipal de dos regidors 
d'Iniciativa per Catalunya: Enri
queta Calleja i Joan Pere Egea, 
que passen a substituir Joaquim 
Mora i Salva Bernat respectiva
ment, en les carteres de Tercera 
Edat i Festes. 

Recordem que Salva Bernat i 
Joaquim Mora van deixar els 
seus càrrecs com a regidors en el 
passat ple ordinari del mes de 
desembre. 

Enriqueta Calleja ocuparà el 
càrrec de regidora de l'ajunta
ment de Montornès per primera 
vegada. No així Joan Pere Egea, 
que va ser regidor de cultura en 
la passada legislatura. 

Joaquim Mora, que fins la seva 
dimissió portava la cartera de Ter
cera Edat, formava part també de 
la comissió de govern. Aquest 
buit serà ocupat per l'actual regi
dora de cultura, Pilar Carrillo (IC) 
mitjançant un decret d'alcaldia 
que serà ratificat a la propera ses
sió plenària. 

Els altres dos punts del ple 
feien referència a una subvenció 
rebuda pel consistori de Montor
nès per part de la Generalitat, per 
la urbanització del passatge de 
l'ajuntament i la moció presenta
da pel regidor de Salut Pública, 
Serveis Socials i Medi Ambient, 
Joaquim de Diego. Es tracta 
d'una proposta al ple en la qual 
es demana al govern central el 
tancament immediat de les cen
trals nuclears instal·lades a Cata
lunya, i ep concret, diu el se
güent: "L'Area de Salut Pública, 
Serveis Socials i Medi Ambient, 
com a defensora dels interessos 
dels habitants de Montornès en 
matèria de salut i qualitat de vida, 
considera al nostre poble, així 
com a la resta de pobles de Ca
talunya, en perill potencial i afec-

Montmeló 

Canvi de secretari a l'ajuntament 
M.V. 

Hèctor Garcia Morago és el 
nou secretari de l'ajuntament de 
Montmeló que va prendre pos
sessió del seu càrrec el passat di
marts, dia 9. Hèctor Garcia natu
ral de Barcelona és llicenciat en 
Dret des de 1982 i ve a substituir 
en el seu càrrec Domènec Forns, 
que des del desembre de 1986 
havia ocupat aquest lloc. Domè
nec Forns continuarà, però a l'a
juntament de Montmeló com as

sessor jurídic de temes urbanís
tics. 

Hèctor Garcia, funcionari de 
carrera del cos de secretari, havia 
estat —abans de Montmeló— se
cretari de l'ajuntament de Marto
relles des del novembre de 1985, 
després d'exercir 10 mesos al 
municipi de Subirats (Alt Pene
dès). 

La incorporació efectiva del 
càrrec va coincidir amb l'íníci de 
la setmana, encara que el nome
nament oficial porta data del di
marts, 9 de gener. 

El Cola-Cao arriba a la Xina 
Redacció 

El Cola-Cao arribarà enguany 
a la Xina, a resultes de l'acord es
tablert entre el govern xinès i 
l'empresa espanyola Nutrexpa, 
fabricant del Cola-Cao, que té 
una de les principals factories ins
tal·lades a Parets. La inauguració 
d'aquesta primera planta de fabri
cació del conegut "aliment de la 
joventut", que anirà situada a 
Tian Gin, prop de Pequin, es farà 
dins el primer trimestre de 1990. 
Aquest projecte d'instal·lar una 
factoria per la fabricació del Cola-
Cao a la Xina va sorgir a l'any 
1985 després que alts càrrecs de 

Nutrexpa viatgessin a Xina a pro
posta del president del govern 
Felipe Gonzàlez. La nova planta 
havia d'instaHar-se l'any passat, 
però els enfrontaments que es 
van produir a la plaça Tiannamen 
i la situació del govern xinès van 
retardar aquesta arribada del Co
la-Cao a la Xina. Actualment, 
però, la maquinària necessària 
per la instal·lació de la nova plan
ta de Nutrexpa es troba camí de 
Xina, desconeixent-se les despe
ses d'inversió inicial que això su
posa pels fabricants del Cola-
Cao, qualificat com un aliment sa
ludable per les autoritats sanità
ries xineses. 

tat per les centrals nuclears de 
Vandellòs i Ascó, tant per la inse
guretat amb que estan funcionant 
des dels seus orígens, com per 
les greus deficiències que en ma
tèria de seguretat externa i inter
na s'han donat darrerament. 

Tanmateix, dubta també de la 
continuïtat de la vida al nostre 
país en cas d'accident nuclear, ja 
que, val a dir, en aquest aspeéte, 
que el 40% de les centrals nu
clears de l'Estat espanyol es tro
ben a Catalunya, i que aquí es 
produeix el 42% del total ae l'e
nergia nuclear generada a l'Estat. 

Per tot això, al Ple de l'ajunta
ment, proposo: 

1. Demanar al govern central el 
tancament immediat de les cen
trals nuclears instal·lades a Cata
lunya i el seu posterior desba
llestament. 

2. Demanar que es promoguin 
de forma seriosa i compromesa 
els estudis i les recerques neces
sàries sobre fonts d'energia aKer-
natives, amb la finalitat d aconse-

§uir l'eliminació de la utilització 
e l'energia nuclear. 
No obstant, l'ajuntament Ple, 

adoptarà les mesures que estimi 
més adients". 

El Regidor Delegat de l'Area 
de Salut PútMica, Serveis 

Socials i Medi Ami>iéht 
Signant: Joaquim de Diego i 

Martínez 

Possible vaga 
a Bendix, S JL 

«ly. 
L'empresa Bendix Espana, 

S.A., dedicada a la fabricació de 
components per automoció, va 
desconvocar la vaga prevista per 
ahir dimecres per existir un "de
fecte de forma en la convocatò
ria". La vaga havia estat convoca
da pel sindicat CCOO per desa
cord amb l'actitud de l'empresa 
que vol imposar l'obligatorietat 
del torn de nit a tots els treballa
dors sense oferir res a canvi. Arr-
gel Ramos, del comitè d'empre
sa, ha manifestat a Plaça Gran 
que durant el matí d'ahir dime
cres es van mantenir negocia
cions per tal d'arribar a un acord 
que afavorís als treballadors que, 
voluntàriament, cot>rissin el torn 
nocturn. Sembla que el clima de 
les converses és favorable a una 
solució consensuada. De totes 
maneres, si no s'arriba a l'acord 
desitjat que defensa CCOO, els 
treballadors aniran a la vaga. 

Bendix Espana S.A. esta situa
da a l'avinguda Catalunya de Pa
rets i compta actualment amb 215 
treballadors entre operaris de fà
brica i personal administratiu. 
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